



Journal of Foreign Legislation and Comparative Law. -2024

ISSN 1991--3222

URL - <http://jzsp.jes.su>

All right reserved

No. 4 Volume 20. 2024

Forms and Content of Anti-Corruption Education (Enlightenment) in the Pre-University Format

Yury Truntsevskiy

Institute of Legislation and Comparative Law under the Government of the Russian Federation

Moscow, Russia

Abstract

Anti-corruption measures are more aimed at combating corrupt officials, while less attention is paid to measures to prevent it. This is one of the omissions in the eradication of corruption. And if anti-corruption measures have generally reduced it, then the results of its prevention are still insufficient. One of such important measures is anti-corruption education.

The purpose of the study is to develop proposals for the formation of anti-corruption educational content for school children. Objectives: to consider the existing practice of anti-corruption education (enlightenment) in the pre-university format, to explore the role that anti-corruption education (enlightenment) plays in shaping the anti-corruption character of school children; to identify the main problems of improving the forms of anti-corruption education (enlightenment) in the pre-university format.

Research methods: logical; systematic; formal-legal; comparative-historical.

Results. It is proved that anti-corruption behavior and attitudes that should be developed in school leadership are honesty, diligence, discipline, courage, responsibility, independence, simplicity, fairness, care, open-mindedness and transparency. Special training of teachers in anti-corruption education (enlightenment) is needed. When developing anti-corruption education programs, the information in them should be ranked by the audience: students of junior, middle and senior grades.

Keywords list (en): school children, students, history, social studies, behavior, program

Date of publication: 29.08.2024

Citation link:

Truntsevskiy Y. Forms and Content of Anti-Corruption Education (Enlightenment) in the Pre-University Format // Journal of Foreign Legislation and Comparative Law. – 2024. – V. 20. – No. 4 C. 5-15 . URL: <https://jzsp.jes.su/s1991-32220000622-3-1-ru-144/>. DOI: 10.61205/S199132220030642-2

No orders found

Формы и контент антикоррупционного образования (просвещения) в довузовском формате

Трунцевский Юрий Владимирович

*Институт законодательства и сравнительного правоведения при Правительстве
Российской Федерации
Москва, Россия*

Аннотация

Одним из упущений в деле искоренения коррупции является то, что меры по ее противодействию в большей степени направлены на борьбу с коррупционерами, в то время как мерам по ее предупреждению уделено меньше внимания. И если меры по борьбе с коррупцией сократили ее масштабы, то результаты ее предупреждения еще недостаточны. Одной из таких важных мер является антикоррупционное просвещение.

Цель исследования — разработка предложений по формированию антикоррупционного просветительского контента для школьников. Задачи: рассмотреть существующую практику антикоррупционного образования (просвещения) в довузовском формате; исследовать роль антикоррупционного образования (просвещения) в формировании антикоррупционного характера школьников; выявить основные проблемы совершенствования форм антикоррупционного образования (просвещения) в довузовском формате.

В процессе исследования были использованы логический, системный, формально-юридический и сравнительно- исторический методы.

Результаты исследования. Доказывается, что моделирование антикоррупционного поведения и установок, которые должны быть выработаны в школьном руководстве, — это честность, трудолюбие, дисциплинированность, смелость, ответственность, независимость, простота, справедливость, забота, непредубежденность и прозрачность. Необходима специальная подготовка учителей по антикоррупционному образованию (просвещению). При разработке программ антикоррупционного просвещения информацию в них следует ранжировать по кругу слушателей: школьники младших, средних и старших классов.

Ключевые слова: школьники, учащиеся, история, обществознание, поведение, программа

Дата публикации: 29.08.2024

Ссылка для цитирования:

Трунцевский Ю. В. Формы и контент антикоррупционного образования (просвещения) в довузовском формате // Журнал зарубежного законодательства и сравнительного правоведения. – 2024. – Т. 20. – № 4 С. 5-15 .
URL: <https://jzsp.jes.su/s1991-32220000622-3-1-ru-144/>. DOI: 10.61205/S199132220030642-2

User code: 0; Download date: 02.11.2024; URL - <http://jzsp.jes.su/s1991-32220000622-3-1-ru-144/> All right reserved.